
ایران در »ایران«

 تعیین تکلیف زمین های خالی 
در زنجان

زنجـــان- بـــر اســـاس مصوبـــه اخیـــر شـــورای عالـــی 
شهرســـازی و معماری، زمین های خالی استان زنجان 

ظرف 6 مـــاه تعییـــن تکلیف می شـــوند. 
رئیـــس اداره نظارت بر طرح های توســـعه و عمران راه 
و شهرســـازی اســـتان زنجان در این زمینه اظهار کرد: 
بر اساس مصوبه »سیاســـت های محرک عرضه زمین 
و جلوگیری از احتـــکار اراضی مســـکونی در محدوده 
شهرها«، شـــهرداری های استان مالکینی را که نسبت 
به تعیین تکلیـــف زمین های خالـــی اقدامی نکردند، 
شناســـایی خواهنـــد کـــرد و مالکیـــن بایـــد تکلیـــف 

زمین هـــای خالی را مشـــخص کنند.
»ابـــوذر جعفـــری« با بیـــان اینکـــه یکی از مشـــکلات 
در طرح های توســـعه شـــهری این اســـت کـــه میزان 
تحقق پذیـــری آن پایین اســـت، گفت: یکـــی از دلایل 
ایـــن کار عـــدم شـــکل گیری کاربری هایـــی اســـت که 
طرح پیش بینی می کند. ما همیشـــه در شـــکل گیری 
کاربری هـــا، بـــه کاربری هـــای عمومـــی )آموزشـــی و 
مذهبی و ورزشـــی و غیـــره( فکر می کنیـــم اما مصوبه 
اخیر شـــورای عالی شهرســـازی و معماری بیشتر روی 

کاربری های مســـکونی متمرکز شـــده اســـت.
 

مصرف آنتی بیوتیک  در همدان 
پایین تر از میانگین کشوری

همـــدان - میانگیـــن مصـــرف آنتی بیوتیک در کشـــور 
۳6 درصـــد و در اســـتان همدان ۲6 درصد اســـت.

»یعقـــوب اندامی«، رئیس گروه پیشـــگیری و مبارزه با 
بیماری های واگیر معاونت بهداشـــتی دانشـــگاه علوم 
پزشـــکی همـــدان اعـــلام کرد: میـــزان مصـــرف انواع 
آنتی بیوتیک هـــا در ایـــن اســـتان ۱۰ درصد نســـبت به 
میانگین کشوری کمتر اســـت، با وجود این همچنان 

این عدد بســـیار زیاد اســـت. 
وی افـــزود: از بیـــن 6۳ کشـــور کـــه میـــزان مصـــرف 
آنتی بیوتیـــک خـــود را به ســـازمان جهانی بهداشـــت 
گـــزارش دادنـــد، ایـــران بیشـــترین میـــزان مصرف را 
داشـــته و روند مصرف در چند ســـال اخیـــر نیز رو به 

افزایـــش بوده اســـت.
اندامـــی با بیـــان اینکـــه امـــروزه مقاومـــت میکروبی 
به یکـــی از چالش های بـــزرگ نظام ســـلامت تبدیل 
شـــده اســـت، گفت: افزایـــش اســـتفاده غیرمنطقی 
آنتی بیوتیک هـــا موجـــب کاهـــش  از  و خودســـرانه 
تدریجـــی توانایـــی میکروارگانیســـم ها در مقابل این 
داروهـــا و بـــروز خطرات جدی برای ســـلامت عمومی 

شـــده است.
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زباله ســـوز در گفت و گـــو بـــا »ایـــران« 
خبر داد: بخش ســـاختمانی پروژه 96 
درصـــد و بخـــش تجهیـــزات 9۰ درصد 
پیشـــرفت فیزیکـــی داشـــته و بـــا ورود 
تجهیزات سفارشـــی از چیـــن به ایران 
و نصـــب آن، افتتاح نیروگاه زباله ســـوز 
ســـاری را در دهـــه مبارک فجر جشـــن 

خواهیـــم گرفت.
 

بلاتکلیفی سایت »عمارت«
تکمیل نهایی نیروگاه زباله ســـوز ساری 
و افتتاح آزمایشـــی آن در حالی به چند 
مـــاه آینده حوالـــه داده می شـــود که ۲ 
هفته پیش »یوســـف نوری« اســـتاندار 
مازنـــدران خبـــر از تعطیلـــی ســـایت 
»عمـــارت« آمـــل داده و تأکیـــد کـــرد: 
محـــل دفن زبالـــه در منطقـــه عمارت 
آمل به یک ابر تهدید و بحران اساســـی 
در راستای حفظ ســـلامت شهروندان 
و محیط زیســـت تبدیـــل شـــده کـــه با 
تعطیلی آن، بســـیاری از مشکلات رفع 
خواهد شـــد. اما بلاتکلیفی مســـئولان 
اجرایی استان در تعیین محلی جدید 
بـــرای دپو و دفن زباله بیش از ۱۰ شـــهر 
مازندران و از ســـویی ضرورت تعطیلی 
ســـایت عمارت به دلیل احداث ســـد 
هـــراز در نزدیکـــی آن، مناقشـــه ای تازه 
دربـــاره تصمیم گیـــری قطعـــی بـــرای 
ســـایت عمارت، میان مسئولان استان 
مازندران به راه انداخته اســـت. »علی 
داودی« شـــهردار آمل با اشـــاره به ماده 
۱۲  قانـــون پســـماندها و تعیین تکلیف 
محـــل زباله و پســـماندها، بـــه »ایران« 
می گویـــد: محل  هـــای دفن پســـماند 
بـــر اســـاس ضوابـــط زیســـت  محیطی 
توســـط وزارت  کشـــور بـــا هماهنگـــی 
سازمان و وزارت جهادکشاورزی تعیین 

می شـــود. بنابرایـــن، پـــس از تعییـــن 
تکلیـــف و جانمایی محـــل جدید زباله 
و پســـماندها، شـــهرداری آمل موظف 
اســـت وظیفه ذاتی خود یعنـــی انتقال 
زباله هـــا و پســـماند را بـــه محل جدید 
انجـــام دهـــد. شـــهردار آمـــل در عین 
حال به مشـــکل انتقال زباله شهرهای 
بابـــل و ســـاری بـــه ســـایت آق  قـــلا نیز 
اشـــاره کـــرده و بـــه »ایـــران« می گوید: 
طی چند ماه گذشـــته راه ورود زباله ها 
به این شـــهر بسته شده اســـت؛ مردم 
و مســـئولان آق قـــلا کاملاً حـــق دارند؛ 
چرا بایـــد زباله هـــای مناطـــق دیگر در 
این شهر ریخته شـــود. البته ما هنوز از 
دستور تعطیلی سایت عمارت تمکین 
نکـــرده و به دلیل عـــدم معرفی مکانی 
دیگـــر، همچنـــان زباله های آمـــل را به 
این ســـایت انتقال می دهیم. ممانعت 
از ورود زباله هـــای ســـاری بـــه آق قلا به 
دلیل تشدید معضلات زیست محیطی 
ناشـــی از انتشـــار شـــیرابه ها و تجمیع 
حجـــم زیـــادی از زبالـــه و پســـماند در 
کوچـــه و خیابان های ســـاری در حالی 
مســـئولان ایـــن اســـتان را بـــه ســـمت 
انتقـــال زباله ها به آرادکوه ســـوق داده 
کـــه »ســـید مهـــدی مهیایـــی« معاون 
عمرانـــی اســـتاندار گلســـتان حدود ۳ 
مـــاه پیـــش، با اشـــاره بـــه اینکـــه این 
اســـتان دیگـــر تـــوان دفـــن زباله های 
مازنـــدران را ندارد، تأکید کرده، تا چند 
مـــاه آینـــده ایـــن معضل حـــل و فصل 
خواهـــد شـــد. نتیجه ایـــن تصمیم نیز 
بـــه بلاتکلیفـــی و تجمیـــع زباله هـــای 
ســـاری منجـــر شـــده و همزمـــان بـــا 
مینـــه  ز  ، یســـت محیط ز گـــی  د لو آ
ناپایداری بهداشـــت عمومی و افزایش 

نارضایتی هـــا را فراهـــم کرده اســـت. 

زاهدان/ محمد شـــکوهی فر- استاندار 
سیســـتان و بلوچســـتان بـــا اشـــاره به 
ارمغـــان ۱۲۴ همـــت اعتبـــار دولـــت 
چهاردهـــم بـــرای این اســـتان، تکمیل 
شـــبکه ریلی زاهـــدان بـــه چابهـــار که 
بخشـــی از کریـــدور شـــرق اســـت را از 
مهم تریـــن طرح های مصوب شـــده در 
ســـفر هیأت دولت بـــه اســـتان عنوان 
کـــرد و گفت: ایـــن کریـــدور می تواند با 
ایجـــاد ظرفیت های ملـــی و بین المللی 
بـــرای ما یـــک طـــرح فراملی باشـــد. با 
توجـــه به ارزیابـــی انجام شـــده ۲۰ هزار 
میلیـــارد تومان به ایـــن طرح تخصیص 
داده شـــده و رئیـــس جمهـــور تأکیـــد 
داشـــتند کـــه این طـــرح مهم تـــا پایان 

ســـال آینده بـــه بهره برداری برســـد.
»منصـــور بیجـــار« در نشســـت خبـــری 
دســـتاوردهای ســـفر هیـــأت دولـــت 
بـــه سیســـتان و بلوچســـتان بـــا تأکید 
بـــر اینکـــه تنهـــا اســـتانی بوده ایـــم که 
همزمـــان مصوبـــه گرفته ایـــم، افـــزود: 

بـــا دریافـــت ایـــن مصوبات ســـتاد ویژه 
توسعه سیستان و بلوچستان در سطح 

ملـــی تشـــکیل خواهد شـــد.
اســـتان  یـــی  اجرا مقـــام  بالاتریـــن 
مهم تریـــن ظرفیـــت اســـتان را نیروی 
انســـانی فعـــال و جـــوان عنـــوان کـــرد 
و گفـــت: حضـــور رئیـــس جمهـــور در 
پـــارک علـــم و فنـــاوری زاهدان نشـــان 
داد محرومیت اســـتان بیشتر در حوزه 
زیرســـاخت ها بوده و به لحـــاظ نیروی 

انســـانی جـــزو بهترین هـــا هســـتیم .
وی بـــا اعلام اینکه طرح جامع توســـعه 
سیستان و بلوچستان در جلسه هیأت 
دولـــت مطـــرح و به مـــا تکلیف شـــده 
اســـت، افـــزود: در حـــال حاضـــر طرح 
اولیـــه آماده شـــده اما بـــرای ارائه طرح 
نهایی از نظرات، پیشـــنهادات اقشار و 
صاحب نظران اســـتفاده خواهیم کرد.
نـــی  عمرا بخـــش  ر  د  : د و فـــز ا ی  و
رئیس جمهـــور تأکید داشـــت کـــه اگر 
قولـــی داده می شـــود، در بـــازه زمانـــی 

تعییـــن شـــده بایـــد اجرایـــی شـــود. با 
ارزیابی انجام شـــده تقریبـــاً ۳۳ مصوبه 
در هفت وزارتخانه بـــا اعتبار ۳۴ هزار و 
۲۷۲ میلیارد تومان در این سفر منعقد 
شـــده که باید تا ۲ ســـال آینـــده به طور 

کامـــل اجرایی شـــوند.
بیجـــار درخصوص جزئیـــات طرح های 
ارائه شـــده به هیأت دولت نیز توضیح 
داد: تکمیل شـــبکه کریدورهای شمال 
بـــه جنـــوب، کریدور شـــرق بـــه غرب و 
بخشـــی از کریدور ساحلی در سیستان 
و بلوچســـتان از مهم تریـــن طرح های 
ارائه شـــده بوده اســـت کـــه امیدواریم 
طی ۲ ســـال تکمیل شـــوند. در بخش 
توسعه فضای آموزشی برای تکمیل ۴۰۰ 
طـــرح، ۲.۲ همت در نظر گرفته شـــده 
و در حـــوزه وزارت نیـــرو پنـــج مصوبه با 
چهار همت از جمله آبرسانی و تکمیل 
ســـدها در این اســـتان پیش بینی شده 
اســـت. در حـــوزه بهداشـــت و درمان و 
تکمیـــل ســـالن ورزشـــی ۴ هـــزار و 5۰۰ 

نفری دهکده ورزشـــی زاهـــدان در این 
ســـفر برای آنها اعتباراتی در نظر گرفته 

است. شده 
وی بیـــان کـــرد: در حـــوزه تســـهیلات 
و  سیســـتان  بـــه  همـــت   ۲۰ دولـــت 
بلوچســـتان اختصاص داده تا با توزیع 
آن در بیـــن بانک هـــا شـــاهد جـــذب 
ســـرمایه گذاران بیشـــتری بـــه اســـتان 
باشـــیم. در این راستا بنا شـــده افرادی 
کـــه در اســـتان ســـرمایه گذاری کنند با 
۳ درصـــد کمتر از ســـرمایه گذاران دیگر 

اســـتان ها ســـود پرداخـــت کنند.
۷۰ همـــت  اینکـــه  اعـــلام  بـــا  بیجـــار 
تفاهم نامـــه بـــرای ســـرمایه گذاری در 
اســـتان امضا شـــده اســـت، گفـــت: در 
مجمـــوع ۱۲۴ همـــت تـــا ایـــن لحظـــه 
توسط ستاد ســـفر رئیس جمهور برای 
سیستان و بلوچستان اختصاص یافته 
است.استاندار سیستان و بلوچستان 
با بیـــان اینکه تفویض اختیـــار در حوزه 
راه و شهرسازی به اســـتان اتفاق بسیار 
مهمـــی بوده اســـت افزود: مســـئولیت 
کریدور زاهدان تـــا چابهار به ۲ اداره کل 
راه و شهرســـازی شـــمال و جنـــوب این 
اســـتان تفویـــض شـــده و بدون شـــک 
این امر ســـبب می شـــود ضمن افزایش 
هـــم  مالـــی  منابـــع  در  کار  ســـرعت 

صرفه جویـــی صـــورت گیرد.

20 هزار میلیارد تومان برای اتصال خط آهن زاهدان - چابهار در سفر 
هیأت دولت به سیستان و بلوچستان تصویب شد

تکمیل کریدور ریلی شرق تا سال آینده

نایب رئیس شـــورای اســـلامی شـــهر ســـاری در تاریخ ۱۰ آبان ســـال جاری از انعقاد 
قـــراردادی موقـــت و یک ماهه برای انتقال زباله ســـاری به زباله ســـوز ســـاری خبر 
داده و تأکید کرد: به دلیل ساخت وســـاز در آق قلا، جلوی انتقال زباله های ســـاری 
به این ســـایت گرفته شـــده اســـت. »سید حســـین یوســـفی« نایب رئیس شورای 
اســـلامی ســـاری در همین ارتباط به »ایران« می گوید: قرار بود ایـــن قرارداد میان 
شـــهرداری های تهران و ســـاری منعقد شـــود که این اتفاق نیفتاد! وی نســـبت به 
انتقال زباله های ســـاری بـــه آرادکوه اظهـــار بی اطلاعی کرده و تأکیـــد می کند: در 
حال حاضر مشـــکل زباله ســـاری حل و فصل شـــده اســـت. اما چگونـــه با وجود 
نقل و انتقال پســـماندهای ســـاری بـــه آرادکـــوه و رســـانه ای شـــدن آن، همچنان 
نایب رئیس شـــورای اســـلامی شـــهر ســـاری در جریان انعقاد چنین قـــراردادی با 

شـــهرداری تهران نبـــوده و از پایان مشـــکل زباله در ســـاری خبر می دهد؟!

رئیس حـــوزه قضایی کهریزک 
از اعـــلام جرم علیه مســـببین 
انتقـــال زباله هـــای ســـاری بـــه 
آرادکـــوه خبـــر داد و گفـــت: 
آســـیب های  بـــه  توجـــه  بـــا 
مجتمـــع  یســـتی  محیط ز
پـــردازش آرادکـــوه در بخـــش 
کهریـــزک، قطعـــاً با مســـببین 
این امـــر برخورد خواهد شـــد. 
»محمدعلی محمدی« با اشاره 
بـــه انتقال پســـماند ســـاری به 
آرادکوه گفت: در پیگیری های 
انجام شـــده مشخص شد اصل 
حمل زباله از ساری به مجتمع 
پردازش پســـماند آرادکوه انکار 
نشـــده و ایـــن امـــر بـــه صورت 
فتـــه  گر ت  ر صـــو مقطعـــی 
اســـت. وی بـــا تأکید بـــر اینکه 
دســـتگاه قضایی با مســـببین 
ایـــن امـــر برخـــورد می کنـــد، 
افـــزود: بـــا توجـــه بـــه اینکـــه 
مجـــوز حملی بـــرای پســـماند 
ســـاری بـــه آرادکـــوه در بخش 
کهریزک شهرســـتان ری وجود 
نداشـــته، لـــذا حســـب قرائن 
موجـــود و قطعـــی و بـــا توجـــه 
به اعـــلام جرم محیط زیســـت 
ه  دکـــو ا ر آ عـــه  مجمو علیـــه 
قضایـــی  حـــوزه  در  موضـــوع 
کهریـــزک پیگیـــری می شـــود. 
رئیـــس حـــوزه قضایـــی بخش 
کهریزک در پایان خاطرنشـــان 
کـــرد: دســـتگاه قضـــا بـــا توجه 
به آســـیب های محیط زیســـتی 
مجتمـــع پـــردازش آرادکـــوه در 
بخش کهریـــزک عزم خـــود را 
بـــرای پیگیری موضـــوع اعلام 
کـــرده و قطعاً با مســـببین این 

امـــر برخـــورد خواهد شـــد.

اعلام جرم شد

حواشی انتقال پسماند به تهران

 رئیس سازمان مدیریت پسماند تهران و فرماندار ساری در گفت و گو با »ایران«، 
انتقال زباله های مرکز مازندران به پایتخت را تأیید کردند

دفن زباله های ساری در تهران

 
مجتمـــع پـــردازش و بازیافـــت زبالـــه 
»آرادکوه« که تبدیل به یکی از معضلات 
زیســـت محیطی برای ســـاکنین جنوب 
تهران شـــده و بارها توســـط مســـئولان 
به عنـــوان یکـــی از عوامل اصلـــی بوی 
نامطبـــوع پایتخت عنوان شـــده، حالا 
درهـــای خـــود را روی زباله های ســـاری 
هـــم بـــاز کـــرده تـــا بـــه جـــای بازکردن 
گـــره ای از مشـــکلات زیســـت محیطی 
پایتخت نشینان، مشـــکلات را چندین 
برابـــر کنـــد. »رضـــا محمـــدی« رئیس 
ســـازمان مدیریت پسماند شهر تهران، 
انتقـــال زباله های شهرســـتان ســـاری 
بـــه آرادکـــوه را تأیید کـــرده و در توضیح 
ماجـــرا بـــه »ایـــران« می گوید: ســـایت 
دفن زباله ســـاری با مشـــکلاتی مواجه 
شـــده و قـــرار اســـت حداکثر تـــا ۱۰ روز، 
زباله های این شهرســـتان با کامیون به 
تهـــران منتقل شـــده و در آرادکوه دفن 
شـــوند تا دســـتگاه زباله سوز ســـاری با 
پیشـــرفت فیزیکی 9۸ درصـــدی، آماده 
بهره برداری شـــود. »ایران« درخصوص 
رونـــد انتقـــال زباله هـــای ســـاری بـــه 
آرادکـــوه، چندیـــن بـــار بـــا »مرتضـــی 
بربســـته« سرپرست شـــهرداری ساری 
تماس گرفت و پاســـخی دریافت نکرد. 
ایـــن در حالی اســـت کـــه »محمدعلی 
نوبخـــت« فرماندار شهرســـتان ســـاری 
بـــه »ایـــران« گفـــت: در تماســـی که با 
سرپرســـت شـــهرداری ســـاری داشتم، 
او موضـــوع انتقـــال زباله ها بـــه تهران 
را تأییـــد کرده اســـت. فرماندار ســـاری 
افـــزود: تـــا ۲۰ روز پیـــش رونـــد انتقال 
زباله هـــای ســـاری بـــه ســـایت آق قلای 
گلســـتان ادامـــه داشـــت که ظاهـــراً به 
دلیل وقـــوع مشـــکلاتی، جلـــوی روند 
انتقـــال پســـماند و زباله به این ســـایت 
گرفتـــه شـــده اســـت، لـــذا شـــهرداری 
ســـاری قـــراردادی را منعقـــد کـــرده که 
گویـــا پیمانکارش قـــراردادی جداگانه با 
شـــهرداری تهران منعقد کرده تا حجم 
زیـــادی از زباله های ســـاری را به آرادکوه 

منتقـــل کند.
 

معضلات زیست محیطی آرادکوه
امـــا رونـــد انتقـــال زباله هـــای ســـاری 
بـــه ســـایت آرادکـــوه از چنـــد روز پیش 
و در ســـکوت خبـــری، در حالـــی آغـــاز 
شـــده که بارها مســـئولان بـــر معضلات 
صحـــه  ه  کـــو د ا ر آ یســـت محیطی  ز
گذاشـــته و بـــه دلیـــل فاصلـــه بســـیار 
زیـــاد آن بـــا شـــرایط اســـتاندارد، وعده 
خـــروج دائمـــی آن از پایتخـــت را ســـر 
داده بودنـــد. طبق بررســـی های انجام 
شـــده، روزانـــه ۱۲ کامیـــون پســـماند به 
آرادکـــوه منتقـــل می شـــود که حـــالا با 
پذیـــرش بخـــش زیـــادی از زباله هـــا و 
پســـماندهای اســـتان های دیگـــر، این 
میـــزان افزایـــش پیدا کـــرده و بـــه تبع 
آن مشـــکلات زیســـت محیطی و انتشار 
بـــوی نامطبـــوع را در بخـــش کهریزک 
شهرســـتان ری تشـــدید خواهد کرد. در 
همین راســـتا »ســـوده نجفـــی« رئیس 
کمیته ســـلامت شورای شـــهر تهران به 
شـــهرداری پایتخت تذکـــر داده که این 

انتقـــال زبالـــه بـــه روالـــی بـــرای انتقال 
پسماند دیگر شـــهرها به آرادکوه تبدیل 
نشـــود. طبق گفته این مقام مســـئول، 
آرادکوه مشکلات زیست محیطی زیادی 
برای شهرســـتان ری دربرداشـــته و قرار 
بـــود ایـــن ســـایت تغییـــر مـــکان دهد. 
در همیـــن راســـتا، ســـازمان پســـماند 

شـــهرداری تهـــران بهتر اســـت به جای 
انتقال پســـماند دیگر شهرها، مشکلات 

خـــود را با جدیـــت پیگیـــری کند.
 

چمران: روند انتقال پسماندها 
تمام شد!

در چنیـــن شـــرایطی »مهـــدی چمران« 
رئیس شـــورای شـــهر تهـــران نیـــز خبر 
داده کـــه روند انتقال پســـماند ســـاری 
بـــه آرادکوه بـــه پایان رســـیده و در حال 
حاضـــر هیـــچ پســـماندی از ســـاری به 
آرادکوه نمی آیـــد. وی تأکید کرده، تمام 
این پســـماندها به اندازه پسماند نصف 
روز تهـــران نیســـت! تـــا لحظـــه تنظیم 
گزارش، هیچ اطلاعاتـــی از روند انتقال 
زباله های ســـاری به آرادکـــوه در اختیار 
رســـانه ها قـــرار داده نشـــده و بـــه دلیل 
اظهـــارات ضدونقیض مســـئولان، هنوز 
هـــم معلـــوم نیســـت آیـــا رونـــد انتقال 
زباله هـــای ســـاری بـــه اتمام رســـیده یا 

همچنان ادامـــه دارد!

زباله ها به »آق قلا« نمی رود
طبـــق آمار منتشر شـــده، تولیـــد روزانه 
زباله در اســـتان مازندران حدود ۳ هزار 
تن برآورد می شـــود که ایـــن رقم در ایام 
تعطیلات بـــا ورود مســـافران به حدود 
۴5۰۰ تـــن می رســـد. این حجـــم زیاد از 
تولید زباله به همـــراه کمبود تجهیزات 
و ناکارآمـــدی در مدیریـــت پســـماند، 
شـــرایطی بحرانی در استان ایجاد کرده 
اســـت. »محمدعلی نوبخت« فرماندار 
شهرستان ســـاری به »ایران«می گوید: 
در شهرســـتان ســـاری روزانـــه حـــدود 
۲5۰ تـــن و در شـــرایطی ماننـــد حضـــور 
مســـافران و ایام تعطیلات ۳۰۰ تن زباله 
جمع آوری می شـــود. شهرداری ساری تا 
۲۰ روز پیش، زباله ها را جمع آوری کرده 
و به ســـایت دفـــن زباله آق قـــلا واقع در 
اســـتان گلســـتان انتقال مـــی داد. قرار 
بـــود رونـــد انتقـــال زباله ها به ســـایت 
آق قـــلا تـــا افتتـــاح نیـــروگاه زباله ســـوز 
ساری استمرار داشـــته باشد؛ اما ظاهراً 
مشـــکلاتی برای ســـایت آق قـــلا ایجاد 
شـــده و جلـــوی رونـــد انتقال پســـماند 
و زباله به ســـایت گرفته شـــده اســـت. 
لذا شـــهرداری ســـاری بـــرای رفـــع این 
مشـــکل، قراردادهایی را بـــا پیمانکاران 
حمـــل زبالـــه منعقد کـــرده و تـــا جایی 
کـــه بنـــده اطـــلاع دارم، قـــرار اســـت 
بخشـــی از زباله ها به شهرســـتان های 

قائمشهر، بهشـــهر و..... منتقل شود. 
فرماندار ســـاری از سرپرست شهرداری 
ســـاری درباره چندوچـــون انتقال زباله 
به دیگـــر شـــهرها مانند تهران ســـؤال 
کرده و ایشان پاســـخ دادند، شهرداری 
ســـاری قراردادی منعقد کـــرده که گویا 
پیمانـــکارش قـــراردادی را با شـــهرداری 
تهران منعقد کـــرده تا حجـــم زیادی از 
زباله هـــای ســـاری را به ســـایت آرادکوه 
انتقـــال دهـــد. طبـــق گفتـــه فرماندار 
ســـاری، افتتاح نیروگاه زباله سوز ساری 
پـــس از ســـفر رئیس جمهـــور شـــهید 
بـــه ســـاری در دســـتورکار قـــرار گرفتـــه 
و هـــم  اکنـــون بـــا 9۷ درصد پیشـــرفت 
فیزیکـــی و پیشـــرفت 9۱ درصـــدی در 
حوزه تجهیزات در آســـتانه بهره برداری 
قـــرار دارد. هفتـــه گذشـــته »مســـعود 
نصرتـــی« معاون عمرانی وزیر کشـــور به 
همراه مســـئولان اســـتانی و شهرستانی 
از نیـــروگاه زباله ســـوز بازدیـــد کـــرد و از 
نزدیـــک در جریـــان روند احـــداث این 
پـــروژه مهـــم زیســـت محیطی در مرکز 
اســـتان قرار گرفت. جلســـات بســـیار 
خوبـــی برگـــزار و در نهایـــت نیـــز مقرر 
شـــده تا دولـــت چهاردهم اعتبـــاری را 
برای بهره برداری آزمایشـــی این نیروگاه 
۴5۰ تنـــی تا دهه فجـــر تخصیص داده و 
پس از ۴ ماه فعالیت آزمایشـــی، رســـماً 

افتتاح شـــود.
 

 طلسم نیمه کاره بودن 
نیروگاه زباله سوز

نیـــروگاه زباله ســـوز ســـاری، پـــروژه ای 
نیمه تمـــام اســـت کـــه قـــرار بـــود بـــار 
حمـــل  ی  هـــه ا د یـــن  چند ســـنگین 
زباله هـــای مرکـــز اســـتان مازنـــدران به 
دیگـــر مناطـــق را بـــه دوش کشـــیده و 
همزمـــان بـــا تولیـــد ســـالانه چندیـــن 
هـــزار مـــگاوات بـــرق، بخـــش زیـــادی 
یســـت محیطی  ز ی  پســـی ها ا لو د ز  ا
شـــهروندان را نیـــز برطـــرف کنـــد. بـــه 
همین دلیل، از ۱5 ســـال پیش ساخت 
نیروگاه زباله ســـوز ســـاری کلیـــد خورده 
تـــا طلســـم نیمـــه کاره مانـــدن آن برای 
پـــروژه ای  شـــود.  شکســـته  همیشـــه 
زیســـت محیطی، کـــه هر بار ســـاختش 
به دلایلی به تعویق افتاده و حالا چشـــم 
انتظـــار تعییـــن تکلیف نهایی از ســـوی 
دولت چهاردهم اســـت. اواسط مهرماه 
سال جاری، »علیرضا ســـعیدی« مشاور 
شهردار ساری و مســـئول پیگیری پروژه 
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